

Referat fra bestyrelsesmøde i Skæring Fællesråd d. 1 juni 2022

1. Godkendelse af referat
Referatet er godkendt
2. Nyt fra trafikgruppen inkl. henvendelse fra Skæring Egager angående busvejen
Skæring Sandager henvendelse kom på baggrund af mødet med Mobilitet angående åbning af busvejen.
Trafikgruppen har på baggrund af denne henvendelse haft en dialog med Skæring Sandager omkring både fællesrådets rolle i forhold til kommunen, men også i forhold til deres bekymring angående ideen om åbning af busvejen.
Vi er pt afventende i forhold til, om der kommer mere konkrete planer for busvejen fra Mobilitet. Havbakkevej har fået stabilgrus lagt på – det er betalt af grundejerforeningen.
Her ønskes et skilt opsat med max 20 km/t grundet støvgener.
Vi tænker, at max 20 km/t på grusvejene i Skæring er en god ide, og dette foreslåes Mobilitet.
3. Nyt fra Miljø og natur – herunder hvad gør vi med de plantearter der bør/skal bekæmpes (pileurt/bjørneklo etc?)
Danmarks Naturfredningsforening afholder naturpleje event d. 19. juni klokken 14-17, hvor der ryddes op i beplantningen på Skæring Hede.
App'en borgertip kan bruges til at anmelde forekomst af både bjørneklo og pileurt til Aarhus kommune.
Der arbejdes stadig på at finde en dato til at gå tur med medlemmer af Teknisk udvalg til en snak om naturen i Skæring.
Det besluttet at give en donation til etableringen af den nye badebro.
4. Nyt fra kommunikation inkl hvad mangler på vores hjemmeside?
De opdateringer, der skulle ske på hjemmesiden er ikke sket endnu, idet der samles en bunke sammen til en større opdatering.
Det går ret hurtigt med at få opdateringer på facebook.
Der skal laves en meningsmåling på facebook angående hvilke emner, borgerne i Skæring ønsker, fællesrådet skal arbejde videre med.
5. Nyt fra kasserer herunder Mikkel's liste over grundejerforeninger samt tilskud fra kommunen
Kommunen har givet tilsagn om et tilskud på 10.000,- til fællesrådets arbejde.
Der er kun kommet 1 nyt medlem siden sidste møde.
6. Lokale karakteristika – (vi har endnu ikke modtaget noget)
Der kunne inviteres til en workshop med grundejerforeningerne angående emnet omkring lokale karakteristika, og få lavet beskrivelser, eventuelt til et appendix.
Dette kunne også være grundlag for udvalgenes videre arbejde.
Et sådan arrangement kan lægges i efteråret.
Mikkel laver en proces for arrangementet, som drøftes på næste møde.
Der sigtes efter d. 26/9 som dato.

7. Nyt fra formanden (der er ikke noget nyt)

8. Agenda til næste møde

Primære punkt er afholdelse af arrangement med grundejerforeningerne

- Proces

- Sted for afholdelse

- Facilitator

- Hvem kontakter hvilken grundejerforening – hvad skal siges til grundejerforeningerne?

- Nyt fra...

9. Evt

Flere af grundejerforeningerne har facebook grupper, og hvis de giver tilladelse til, at vi bliver medlem af disse, vil det gøre det nemmere at holde grundejerforeningerne inde i loopet omkring eventuelle nye tiltag i deres område.

Der sker ikke noget i forhold til høring angående de nye byggeriplaner før tidligst til efteråret, ifølge Mobilitet.

Lige nu kigges der på de trafikale udfordringer i forbindelse med byggeplanerne.

Vi efterlyser hvordan planen ser ud pt, og hvorvidt der er blevet ændret noget siden sidst vi snakkede om planerne.

Der har været henvendelse fra Beder-Malling angående byrådsforslag fra flere partier, hvori en passage gik på "professionalisering af fællesrådene". Læser man hele forslaget, handler dette dog blot om at indsamle erfaringer, der evt kan anvendes til at styrke borgerinddragelsen i Aarhus kommune, bla med henblik på at understøtte fællesrådenes arbejde med flere værktøjer og nemmere adgang til og samarbejde med Aarhus kommune.

Mobilitet spørges om følgende: Hvad er rammeaftalen i forhold til reetablering af vejene efter anlæggelse af fjernvarmen?